
Protokół Nr V l/ l l
VI nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Lichnowy 

odbytej dnia 22 marca 2011.

Obrady VI nadzwyczajnej sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy Władysław 

Nacel. W posiedzeniu uczestniczyli radni obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik Nr 1 do niniejszego 

protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy stwierdził, iż na 14 radnych obecnych jest 14 i rada jest prawomocna 

do podejmowania uchwał.

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad:
- przywitanie zebranych,
- stwierdzenie prawomocności obrad,
- przedstawienie porządku obrad i proponowane zmiany do porządku,
- przyjęcie porządku obrad,
- przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji,
- informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy,
2. Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami
3. Interpelacje i zapytania radnych.
4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2011-2026.
6. Wolne wnioski.
7. Zamknięcie posiedzenia.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zapytał czy do zaproponowanego porządku obrad są uwagi. 

Uwag do porządku obrad nie zgłoszono.

Radni przyjęli jednogłośnie proponowany porządek obrad.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu z 
poprzedniej sesji.

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie, bez uwag protokół z poprzedniej sesji.

Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

p. W. Nacel: Chciałbym Państwu przeczytać pismo, które otrzymałem od Kierownika Posterunku Policji w 

Lichnowach KPP w Malborku, mł. ASP. Bolesława Koniecznego. Jest to odpowiedz na zadane przez radnych 

pytania na Sesji rady gminy Lichnowy w 23.02.2011r.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy odczytał otrzymane pismo:



Cytuję: „ W odpowiedzi na zapytania radnych, jakie miały miejsce na Sesji Rady gminy Lichnowach, w dniu 

23.02.2011r. Posterunek Policji w Lichnowach informuje, że jak ustalono Komendzie Powiatowej Policji w 

Malborku, nie są prowadzone statystyki porównawcze przestępstw zaistniałych w 2010r. do przestępstw 

zaistniałych przed 10-ciu laty, nie jest też prowadzona statystyka sprawców przestępstw tzw. recydywistów, 

którzy powrócili do przestępstwa jak również statystyka dot. rozbicia, w jakich miejscowościach doszło do 

przestępstwa, gdyż takowe dane nie są prowadzone, bo są one nieprzydatne w prowadzonych statystykach 

przez policję".

p. W. Nacel: to tyle udzielonych nam odpowiedzi i interpelacji.

p. I. Zbrzeźna: nie jestem usatysfakcjonowana odpowiedzią Pana Kierownika Bolesława Koniecznego na 

zadane przez nas Radnych pytania.

Ad. 2. Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami, 

p. Wójt:
Jeżeli chodzi o stowarzyszenie sportowców to tak jak już wcześniej mówiłem wszystko wyjaśni się na 
spotkaniu w czwartek. Przy następnej okazji powiem Państwu o postępie w tej sprawie.
Otrzymałem zaproszenie na 28 marca na Powiatowa Radę Zatrudnienia, po niej z pewnością będę 
posiadał więcej informacji na temat interwencji, robót publicznych czy innych form zatrudnienia, z 
jakich będziemy mogli skorzystać.
Odbyłem spotkanie z Włochami jest to forma przodująca, jeżeli chodzi o wiatraki. Rozmawialiśmy o 
warunkach, jakie mamy spełnić, w ciągu miesiąca mają dać odpowiedź, kiedy maja zamiar ruszyć z 
inwestycją. Problemem jest to, że nie ma ich na liście Energi i dopóki się na niej nie znajda z niczym 
nie będą mogli ruszyć. Tak szczerze to uważam, że rok 2014 to termin jak najbardziej optymistyczny 
na rozwój tej inwestycji, wcześniej raczej się to nie uda.
Odbyłem również z Panią Skarbnik spotkanie o Burmistrza Jerzego Szałach. Niestety to, co mówiłem 
staje się faktem, tak jak myślałem będziemy musieli dopłacać i to sporo. Czeka nas sfinansowanie 
odcinka 1400 metrów. Jeśli chodzi o Szymankowo i Miłoradz to myślę, że na ok. rok mamy problem 
z głowy, co nie oznacza, że on do nas nie wróci. Niestety z problemem, który wiąże się z Nowym 
Stawem się zderzymy i to będzie bardzo kosztowny problem. Pan Papaj w ciągu 2-3 m-cy ma nam 
przygotować kosztorys tej inwestycji, zobaczymy, jaka to kwota, wtedy będziemy wracać do tematu 
i trzeba będzie podjąć jakaś decyzję.
Podjąłem rozmowy w sprawie kupna samochodu strażackiego do Lisewa Malb. Na szczęście nie jest 
potrzebny duży nasz wkład, dlatego uważam, że trzeba z tej okazji skorzystać. Myślę, że w maju 
dojdzie do transakcji i Lisewo Malb. będzie miało piękny funkcjonalny wóz strażacki. W porównaniu 
do Pordenowo gdzie zakupiono ostatnimi czasy nowy samochód, który kosztował 170 tys. gmina 
dołożyła na jego kupno 50 tys. zł. to ten, który ma trafić do Lisewa nie dość, że jest tańszy to jeszcze 
bardziej funkcjonalny i praktyczny. Co do Pordenowa to musze przyznać, że bardzo się zawiodłem 
na Strażakach, bo poczta pantoflowa dowiedziałem się,. Że skradzione zostały nowe opony do 
samochodu strażackiego i doprowadzono do zamrożenia pompy.

p. R. Szafran: kto jest odpowiedzialny za pomieszczenie, w którym trzymany jest samochód, kto ma 
do niego kluczyki? Jak mogli doprowadzić do zamrożenia pompy, my mamy dawać im pieniądze a 
oni w ogóle dbać o to nie chcą? Tak nie może być, jeśli są nieodpowiedzialni w ogóle nie powinni 
mieć samochodu.



p. Wójt: zgadza się samochód, który jest wart 170 tys. trzymany jest w nieodpowiednim 
pomieszczeniu, wychodzi na to, że nie dość, że dołożyliśmy 50 tys. zł. to teraz najlepiej dać im 
kolejne 30 tys. zł. na remont pomieszczenia do trzymania samochodu.

p. B. Graban: czy jakieś postępowanie zostało podjęte? Przecież tak nie może być, to są nasze 
pieniądze. Należy o nie dbać.

p. Wójt: o ile mi wiadomo podjęto jakieś działania, ale nie wiem czy sprawa dobiegła końca.

Ad. 3. Interpelacje i zapytania radnych.

p. J. Maciuński: bardzo dobrze, że ten samochód do Lisewa Malb. dostaniemy, ale niech nie będzie tak, że 

samochód nowy będzie a nie będzie miał, kto nim jeździć. Na samym początku powinno zrobić się porządek 

w Strażakach, jako osobach, bo nie wygląda to dobrze. Strażacy nie sa przeszkoleni.

p. Wójt: nie wiem jak się dzieje w kadrze Strażaków, ale miałem sygnały do Strażaków, ze ich jednostka jest 

niedoposażona. Straż z Malborka wypowiada się pozytywnie na temat Lisewa Malb. Jeśli chodzi o szkolenia 

to są to strasznie duże pieniądze, niestety nie stać nas na szkolenia a strażacy nie chcą nam pomóc 

rezygnując z swojego ekwiwalentu tak jak zrobili strażacy z Miłoradza. Dlatego tez od nas tylko 3 osoby tym 

razem są szkolone.

p. B. Graban: prośba, aby przykryć leżące worki przy wale w Lisewie Malb., z daleka wyglądają one jak 

wysypisko.

p. S. Osińska: ja tez mam parę spraw, potrzebny jest śmietnik na plastiki na ulicy Lipowej. Co z tym spisem 

lamp? Gdzie należy oddać zapotrzebowanie. Pan Kobyliński prosi, aby doprowadzić rów na ulicy Jesionową 

do porządku, bo zalewa im piwnicę. Komin, który był robiony nad sklepem u pana Grzybińskiego jest źle 

zrobiony, należy to poprawić.

p. Wójt: jeśli chodzi o rów na ulicy Jesionowej to ten rów miał odprowadzenie do stawku PPOŻ, jednak 

osoby, które są tam wybudowane nie zadbały o to, aby ten rów był drożny, bo są zasypane przejazdy, 

dlatego też nie wiem, do kogo oni maja pretensje, że ich zalewa, skoro sami do tego doprowadzili. Jeżeli 

chodzi o lampy to Pan Niewczas dzwonił do Pana Korzeniowskiego i do ok. 10 kwietnia maja się ta sprawa 

zająć.

Jeśli chodzi o śmietniki to nie ma możliwości, aby dostawić kolejne, jak chodziliśmy i pytaliśmy ile będzie 

potrzebnych to każdy kiwał głową a teraz więcej i więcej. Komin, o którym Pani mówi nie jest nasz.

p. A. Grunau: co z lampa na ulicy Robotniczej?



p. Wójt: to jest problem, na dzień dzisiejszy nie mamy takich środków, aby stawiać nowe lampy, to jest koszt 

rzędu 18-30 tys. złotych. Myślę, że przy budowie boiska w Lisewie Malb. uda nam się postawić lampy i od 

razu naprawić tam drogę.

p. R. Szafran: chciałbym prosić o zareagowanie na zgłaszany fakt o tym, żę lampy dopiero o godz. 19 się 

włączają.

p. A. Grunau: co z psami, ludzie w Lisewie boją się z domu wychodzić.

p. Wójt: umowa, która mamy podpisaną od 2007 roku z Azylem, płacimy im 1000 zł m-c. nie ważne ile jest 

psów jest to kwota zryczałtowana. Co się okazuje nie jest to firma wiarygodna. Wystosowaliśmy już do niech 

trzy pisma. 6 Psów jest do wyłapania, jednak oni nie reagują mówią, że mogą zerwa c umowę nie odbierają 

telefonów. Nie chcą zabierać tych psów. Jest firma, która może to robić jest to firma z Tczewa tyle, że oni 

chcą 2500 tys. zł za jednego psa, 2000 schronisko, 500zł hycel. Deklarują chęć współpracy jednak to są 

ogromne pieniądze.

p. A. Kunkel: Podejmujemy działania, aby ich ukarać za niewywiazywanie się z podpisanej umowy, 

zatrzymamy wypłaty, postraszymy ich sądem.

p. W. Nacel: ostatnio czytałem artykuł w gazecie o bezpańskich psach, to jest plaga. Nie tylko u nas jest tak 

źle, ten problem jest w całej Polsce. Jest to sprawa bardzo trudna. Trzeba przyznać, że Tczew ma wysokie 

opłaty, ale gdy dziecko zostanie pogryzione i wtedy dopiero będzie tragedia. Znieśliśmy opłaty za psa nie 

wiem czy to był dobry pomysł.

p. S. Osińska:, kto chciał to płacił a reszta się nie przejmowała także myślę, że ta opłata i tak by nic nie dała.

p. A. Grunau: co z karaniem, z mandatami, właściciel takiego psa raz zapłaci karę to założy mu kaganiec.

p. Wójt: ludzie są karani niestety nawet i to nie skutkuje, ale ta sprawa zajmuję się już Policja.

p. S. Osińska: jeszcze raz składam wniosek o monitoring, chociaż wokół urzędu, po każdym weekendzie cos 

jest zdewastowane. Po tym weekendzie zostały pomalowane przystanki, tak nie może być.

p. Wójt: zgadza się nie wiem, kto to robi, ale dzięki monitoringowi sprawa myślę by się rozwiązała. Dlatego 

tez uważam, że należałoby założyć taki monitoring. Śmieci porozrzucane przystanki pomalowane, wszystko 

zdewastowane, za te wszystkie remonty, za które musimy płacić już dawno zakupilibyśmy taki monitoring.

Tu jest Urząd nasza wizytówka, wokół niego powinien być porządek.



p. A. Grunau: zaczęła się sprawa motorów w Lisewie Malb., myślę, że policja powinna częściej 

przeprowadzać kontrolę, przecież oni jeżdżą tak szybko, że stanie się tragedia.

p. K. Szczuchniak: czy istniej możliwość zamontowania pompy do mycia rąk na boisku?

Ad.4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Odpowiedzi były udzielane na bieżąco.

Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2011-2026.

p. W. Nacel: właśnie ta uchwała jest powodem odbycia dzisiejszej nadzwyczajnej sesji. Uchwała ta w dniu 

dzisiejszym została pozytywnie zaopiniowana przez Komisje Stałe Rady Gminy Lichnowy a więc jeśli nie maja 

Państwo pytań to przejdziemy do głosowania nad uchwałą.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę VI/42/ll Rady Gminy Lichnowy z dnia 

22 marca 2011 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2011-2026 Uchwała 

stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu.

Ad. 13. Wolne wnioski.

Wolnych wniosków nie zgłoszono.

Ad. 14. Zamknięcie posiedzenia.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zamknął posiedzenie VI 

sesji nadzwyczajnej Rady Gminy Lichnowy dnia 22 marca 2011r.

Protokołowała: Przewodr dy Gminy:

Sandra Choszcz Włi acel


